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KF § 30/24
Fastställande av dagordning

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-03-25 30/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar fastställa dagordningen.
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KF § 31/24
Anmälan av nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-03-25 31/24

Inga nya ledamöter eller ersättare anmäls.
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KF § 32/24
Anmälan av nya motioner

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-03-25 32/24

Inga nya motioner anmäls.
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KF § 33/24
Anmälan av nya interpellationer

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-03-25 33/24

Inga nya interpellationer anmäls.
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KF § 34/24
Besvarande av interpellationer

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-03-25 34/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att den anmälda interpellationen från Ulla-Britt Hagström (L) 
är besvarad.

Bakgrund
Följande interpellationssvar behandlas vid sammanträdet.

- Interpellationssvar från Theres Sahlström (M) om information om EU-valet. 
(KS2024.0106).  
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KF § 35/24
Fråga

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-03-25 35/24

Ingen fråga har inkommit.
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KF § 36/24
Svar på motion om framtagande av detaljplan för 
Simsjöns fritidsområde (SD)
KS2023.0150

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-28 39/24
2 Kommunstyrelsen 2024-03-11 53/24
3 Kommunfullmäktige 2024-03-25 36/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga motionen.

Yrkanden
Jerzy Kucier (SD) yrkar på att bordlägga ärendet då motionären ej är närvarande.

Sammanfattning
Per-Henrik Hallberg (SD) och Jerzy Kucier (SD) har i en motion till fullmäktige yrkat på att 
kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att skyndsamt inleda arbete med 
framtagande av en eller flera detaljplaner för området runt Simsjön. Motiv till motionen är 
den utveckling som skett i Simsjöområdet under 30 års tid. Vid beredningen av motionen 
har Sektor samhällsbyggnads ledningsgrupp varit delaktiga.

Sektor samhällsbyggnads bedömning
Innan detaljplaner i området kring Simsjön kan tas fram behöver ett antal frågor utredas. I en 
planering så behöver kommunen ta ställning till ett anta frågor som kommer med ett utökat 
användande av området. Det gäller tillgången till bra kommunikationer, insatsvägar, tillgång 
till samhällstjänster som skolor, sophämtning, vatten och avlopp mm och förmodligen även 
frågor om en fortsatt utveckling av området.

Sektor samhällsbyggnad har utfört en utredning gällande planeringsförutsättningar för hur 
kommunen går vidare med Simjöområdet.

Arbetet med att utveckla Simsjön är en viktig del i Skövde framtida utveckling, som behöver 
stöd i ett mer översiktligt dokument.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om framtagande av detaljplan för Simsjöns fritidsområde 
(SD)
Motion
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Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Motionären
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KF § 37/24
Svar på motion om ekologiskt fotavtryck (MP) och (V)
KS2023.0165

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-28 40/24
2 Kommunstyrelsen 2024-03-11 54/24
3 Kommunfullmäktige 2024-03-25 37/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.

Yrkanden
Johan Ask (S) yrkar bifall till huvudförslaget om att avslå motionen.

Peter Sögaard (MP) yrkar med stöd av Torbjörn Bergman (SP) på att återremittera ärendet 
för att utreda om mätmetodiken från EU går att applicera även på 
förvaltningsorganisationen.

Johan Ask (S) yrkar på att ärendet avgörs idag.

Beslutsgång
Ordförande Monica Green (S) konstaterar att det förutom huvudförslaget finns ett 
återremissyrkande och ett yrkande om att avgöra ärendet idag, ställer avgörande idag mot 
återremiss och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.

Omröstning begärs och följande propositionsordning godkänns:

- Ja-röst för avgörande idag.
- Nej-röst för att återremittera ärendet för ytterligare utredning.

Omröstning
Med fyrtiotre (43) Ja-röster och arton (18) Nej-röster konstaterar ordförande Monica Green 
(S) att ärendet ska avgöras idag.

Ja-röst: Johan Ask (S), Theres Sahlström (M), Christer Bratt (SD), Maria Hjärtqvist (S), 
Chrestine Gharib (M), Kayda Lazar (S), Gustav Jacobsson (SD), Marianne Gustafson (KD), 
Claës Beckman (M), Lene Lorentzen (S), Jacqueline Tjällman (L), Martin Odenö (M), 
Jörgen Frödelius (S), Jonas Eriksson (SD), Anita Löfgren (S), Bernt Mårtensson (M), 
Therese Steise (SD), Adam van Stam (S), Helene Lundqvist (M), Conny Brännberg (KD), 
Malin Wadman (S), Jerzy Kucier (SD), Anders Karlsson (M), John Poulsen (S), Lars-Ove 
Källman (M), Emma Wiezell (S), Linnéa Fransson (SD), Andreas Svensson Åkerman (S), 
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Ingrid Bäfman (M), Ulla-Britt Hagström (L), Elin Hjärtqvist (S), Göran Segerstedt (SD), 
Michael Nimstad (M), Tony Abi-Khalil (KD), Per Johansson (S), Clary Starck (M), Emelie 
Wärn (S), Jan-Erik Andersson (SD), Joakim Nord (S), Fredrik Johansson (M), Ann-Britt 
Nilsson (SD), Joakim Dahlström (M) och Monica Green (S).

Nej-röst: Anna Ljungberg (SP), Emilia Uvesten Gustafsson (C), Torbjörn Bergman (SP), 
Gabryjel Blom (V), Marie Ekman (SP), Mikael Franzén (MP), Andreas Svensson (C), Anna 
Bergman (SP), Josefin Börjesson (V), Kay Henningsson (SP), Björn Allert (SP), Stefan 
Svensson (SP), Stefan Ingemarsson (SP), Dag Fredriksson (V), Stefan Folkesson (SP), 
Orvar Eriksson (C), Peter Sögaard (MP) och Kristoffer Bennemyr (SP).

Därefter konstateras att det finns ett förslag till beslut och ordförande Monica Green (S) 
finner att kommunfullmäktige beslutar avslå motionen.

Sammanfattning
Peter Sögaard (MP) och Dag Fredriksson (V) har inkommit med en motion om att 
kommunen och de kommunala bolagen på lämpliga nivåer i sina organisationer mäter sitt 
ekologiska fotavtryck och tar fram en plan för att uppnå en långsiktigt hållbar nivå. Man 
önskar att kommunen redovisar det ekologiska fotavtryck för den del som 
kommunkoncernen svarar för. De skriver vidare att alternativ till måttet ekologiskt avtryck 
kan användas om verksamheterna anser att det är mer lämpligt men att samma syfte skall 
uppfyllas.

Syftet med motionen är att ta fasta på kommunfullmäktiges mål och uppnå en hållbar 
utveckling för hela kommunen.

Sektor samhällsbyggnads bedömning
Hållbar utveckling är ett komplext begrepp som är svårt att beskriva, förklara och mäta. Det 
är svårt att analysera det nuvarande tillståndet för miljöutveckling och för hållbar utveckling 
som helhet. Skövdes miljöredovisning är ett sätt, ej fullkomligt men det är ett försök att 
beskriva utvecklingen, Miljöbarometern för Östra Skaraborg ett annat verktyg som vi har 
tillsammans med fyra andra kommuner. SKR (Sveriges kommuner och regioner) har också 
samlat nyckeltal som låter kommuner och regioner följa upp Agenda 2030 - målen. 
Nyckeltalen som också används som jämförelsetal mellan kommuner och regioner, återfinns 
i den öppna och kostnadsfria databasen Kolada. Sektor samhällsbyggnad har också tagit 
fram en koldioxidbudget specifik för Skövde. Skövde Energi AB redovisar kontinuerlig sitt 
avtryck genom ett klimatbokslut och AB Skövdebostäder är miljöcertifierade enligt ISO 
14001 sedan 2003. Certifieringen i sig innebär ett ständigt förbättringsarbete, där de höjer 
ribban så snart de nått ett delmål.

Sektor samhällsbyggnad har försökt hitta svenska kommuner som använder sig av WWF:s 
verktyg ekologiskt fotavtryck men inte hittat någon. Kontakt har också tagits med WWF för 
att fråga efter hur tillämpligt och enkelt verktyget är för kommuner att använda. Svaret på 
frågan är att det sammantagna ekologiska fotavtrycket som räknas fram behöver följas upp 
med en mängd andra parametrar och att verktyget är rätt komplext att använda. WWF 
hänvisar också till ett pågående samarbete om ett annat liknande verktyg som är under 
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framtagande av SEI (Stockholm Environment Institute) som heter Konsumtionskompassen. 
Sektorn samhällsbyggnads bedömning blir därför att Skövde inte nödvändigtvis måste 
använda sig av WWF:s verktyg ekologiskt fotavtryck för att mäta miljö- och 
klimatavtrycket. Fokus kommer naturligtvis fortsatt att vara att förbättra och komplettera de 
indikatorer som bäst redovisar kommunkoncernens och hela kommunens avtryck. Vidare 
delar sektor samhällsbyggnads motionärens bedömning av att det är viktigt att mäta och 
följa upp kommunkoncernens resurskonsumtion mm och att det redovisas för politik och 
allmänhet på allra bästa sätt för att veta hur arbetet med hållbar utveckling fortlöper.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om ekologiskt fotavtryck (MP) och (V)
Motion

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Motionären
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KF § 38/24
Svar på motion om att minska emissionerna av 
växthusgaser från skog och mark (MP) och (V)
KS2023.0192

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-28 41/24
2 Kommunstyrelsen 2024-03-11 55/24
3 Kommunfullmäktige 2024-03-25 38/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad.

Yrkanden
Johan Ask (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag om att anse motionen besvarad.

Peter Sögaard (MP) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång
Ordförande Monica Green (S) konstaterar att det finns två förslag till beslut, ställer dem mot 
varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar anse motionen besvarad.

Sammanfattning
Peter Sögaard (MP) och Dag Fredriksson (V) har inkommit med en motion om att minska 
emissioner (utsläpp) av växthusgaser från skog och mark. Den föreslagna motionen tar fasta 
på utsläpp av växthusgaser som härrör från skogsbruksmark och jordbruksmark där 
kommunen har rådighet. De menar att kommunens egna brukande har stora möjligheter att 
minska de utsläpp som orsakas av markanvändningen inom dessa områden. Motionärerna 
vill att "emissionerna av växthusgaser från kommunens marker kartläggs, åtgärder vidtas för 
att komma så nära nollutsläpp som möjligt samt att åtgärderna skall gynna även den 
biologiska mångfalden och då främst hotade arter".

Sektor samhällsbyggnads bedömning
Sektor samhällsbyggnad håller med motionärerna om att vetenskapen är tydlig med att 
utsläpp från växthusgaser från skogsmark och jordbruksmark bidrar till påverkan på 
klimatet, liksom utsläppen från fossila bränslen. Markanvändningssektorn (LULUCF) bidrar 
till ett årligt utsläpp och upptag av växthusgaser och summan blir ett nettoupptag som kan 
öka eller minska beroende på hur marken används.

Skövde kommun har idag låg kännedom om hur stort nettoupptaget från markanvändning är 
inom kommunen. Som kommun är vi beroende av data från bland annat Naturvårdsverket 
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för att kunna göra uppskattningar av utsläppen från kommunens markområden. Frågan är 
komplex och emissionsmätningar utifrån dagens kunskapsläge är byggt på många 
antaganden och är därmed behäftade med stora osäkerheter. Det finns kommuner som gått 
före såsom Stockholm samt Strängnäs. Skövde kommun bör följa utvecklingen av deras 
arbete inom området för att nyttja denna kunskap i sin samhällsplanering.

Kontakt i ärendet har också tagits med länsstyrelsen då detta borde vara en viktig regional 
fråga. Om alla kommuner ska arbeta fram egna underlag kan stora skillnader uppstå i 
framtagandet och effektiviteten kan ifrågasättas.

Den stora klimatvinsten är inte att enbart titta på kommunägd mark vid en viss tidpunkt, 
utan att även titta på hur framtida exploateringars förändrade markanvändning förändrar 
utsläppen av växthusgaser (ökar/minskar). Genom att titta på översiktsplanens alla utpekade 
områden kan Skövde kommun beräkna aktuella och framtida emissioner likt tidigare 
nämnda kommuner. Det innebär att kommunen utför en GIS-analys utifrån 
Naturvårdsverkets kartering av marktäckedata. En grov uppskattning är att cirka 200 
arbetstimmar krävs internt för att ta fram ett GIS-kartunderlag som motsvarar Strängnäs 
kommuns arbete.

En osäkerhet i arbetet är hur nära i tid kommunen ska beräkna områden som antas vara 
under exploatering för att förlänga karteringens aktualitet. Eftersom det är svårt att veta hur 
mycket mark och vilken mark inom området som kommer att exploateras valde till exempel 
Strängnäs kommun att kategorisera hela ytan som exploaterad.

För att nå nära nollutsläpp gällande markanvändning, såsom som motionens andra ansats 
uttrycks så bör det vara ett mål, men i dagsläget är det mycket svårt att följa upp. Där behövs 
mer arbete nära myndigheter och forskning.

Slutligen, sektor samhällsbyggnad arbetar och planerar redan idag för att göra 
klimatåtgärder med syfte att minska emissionerna från kommunägd mark. Vissa åtgärder 
planeras och genomförs idag och arbete görs för att stärka den biologiska mångfalden där 
det är möjligt. Skogsbruksplanen är också ett styrdokument som bidragit till ett mer hållbart 
skogsbruk, större hänsyn till hotade arter och troligtvis lägre utsläpp från markanvändning. 
En policy med ett bredare perspektiv för det framtida kommunala skogsbruket håller på att 
arbetas fram, där emissioner från skogsbruket och dess anpassning till ett förändrat klimat 
ska inrymmas och förstärkas på ett bra sätt.

Sektor samhällsbyggnad kommer att följa utvecklingen inom området i syfte att skapa ett 
bättre planeringsunderlag av utsläpp av växthusgaser både från pågående och framtida 
markanvändning. Det är möjligt att göra en del i egen regi men troligtvis finns det stora 
vinster i att samverka med aktörer som andra kommuner, regionen och länsstyrelsen.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om att minska Emissionerna av växthusgaser från skog 
och mark (MP) och (V)
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Rapport_Kol_Strängnäs
Motion

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Motionären
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KF § 39/24
Rapporter om gynnande beslut om bistånd som inte 
verkställts 2023, kv 4
KS2023.0035

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-03-25 39/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att lägga rapporterna till handlingarna.

Yrkanden
Lene Lorentzen (S) yrkar bifall till förslaget att lägga rapporterna till handlingarna.

Bakgrund

Gynnande beslut som enligt 4 kap 1 § Socialtjänstlagen (SoL) och enligt LSS som inte 
verkställts inom tre månader från dagen för beslut ska rapporteras till IVO, 
kommunrevisorer och kommunfullmäktige enligt 16 kap 6 § F-h (SoL). Rapporteringen 
gäller även beslut som inte verkställts på nytt efter att verkställigheten avbrutits.

SVO, Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Socialtjänstlagen 16 
kap. § 6 F-h: 9
Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade § 28 F-g: 44

SSO, Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Socialtjänstlagen 16 kap 
§ 6 F-h: 8

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Rapporter om gynnande beslut om bistånd som inte verkställts 2023, kv 4
Statistikrapport 2023 kvartal 4
SON § 10/24 Ej verkställda beslut, kvartal 4 2023
VON § 19/24 Rapportering enligt Socialtjänstlagen 16 kap. 6 f-h § av ej verkställda beslut 
enligt 4 kap.1 § SoL, kvartal 4, 2023
Rapport kommunfullmäktige-IVO ej verkställda beslut SoL kvartal 4, 2023
VON § 20/24 Rapportering enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 
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28 § f-g av ej verkställda beslut enligt 9 § LSS, kvartal 4, 2023
Rapport till kommunfullmäktige_IVO av ej verkställda beslut LSS kvartal 4 2023

Skickas till

Socialnämnden
Vård- och omsorgsnämnden
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KF § 40/24
Donation Ryttmästarbostället
KS2023.0232

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-07 19/24
2 Kommunstyrelsen 2024-03-11 49/24
3 Kommunfullmäktige 2024-03-25 40/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar avböja donationen.

Yrkanden 
Johan Ask (S) yrkar med stöd av Theres Sahlström (M), Conny Brännberg (KD) och 
Torbjörn Bergman (SP) bifall till kommunstyrelsens förslag att avböja donationen.

Dag Fredriksson (V) yrkar på att kommunen ska ta emot donationen.

Beslutsgång
Ordförande Monica Green (S) konstaterar att det finns två förslag till beslut, ställer dem mot 
varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar avböja donationen i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.

Bakgrund
Den 15 mars 2023 inkom ett donationsbrev till Skövde kommun innefattande ett erbjudande 
om att ta emot en donation i form av Ryttmästarbostället.
Området inbegriper en samling byggnader i historisk stil vilket kan beskrivas som ett mindre 
friluftsmuseum och visar levnadsförhållandena för människor anslutna till krigsmaktens 
indelning under 1600-, 1700- och 1800-talen. Tyngdpunkten för föremålssamlingen är 
militärhistoria från indelningsverkets period (1682-1901). Samlingen består delvis av 
möbler, inredning och konst härledd till högre samhällsklass från olika tidsepoker. Det finns 
föremål med koppling till Skaraborgs regemente P4 och i någon mån föremål med nationell 
kunglig koppling. Verksamheten drivs idag som en ideell förening.

Studio Västsvenk Konservering har anlitats för att ge ett utlåtande kring samlingens 
nuvarande skick, omfattning och förvaringsförhållanden. Utlåtandet visar att föremålen är i 
ett rimligt skick och är inte i något akut behov av ingripande konservering. Däremot finns 
behov av att se över förebyggande förhållanden.
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Kommunal verksamhet behöver vid ett övertagande följa Museilagen (2017:563). Lagen 
reglerar förvaltning av samlingar, vilket bland annat innefattar att utveckla, dokumentera 
och vårda samlingen och är förenat med en kostnad. Ytterligare reglerar museilagen publik 
verksamhet. Verksamheten ska enligt lag vara tillgänglig för alla och anpassad till 
användarnas olika förutsättningar. Anläggningen möter inte de krav som ställs på kommunal 
verksamhet då vissa våningsplan inte är tillgängliga för alla.
För att möta den kommunala fastighetsstandarden och bevara värdet av anläggningen krävs 
heltäckande uppgradering av brandlarm och inbrottslarm samt åtgärder kopplat till el, 
utrymning och ventilation. Uppskattningsvis tillkommer engångskostnader för 
katalogisering av museiföremål, fastighetsåtgärder samt tillvaratagande av Bernard 
Englunds berättelser motsvarande cirka 0,8 miljoner kronor.

Ryttmästarboställets attraktion utgörs till stor del av nuvarande historieberättare, Bernard 
Englunds, sätt att levandegöra historien kring byggnaderna och föremålen. Attraktionsvärdet 
vid kommunal drift är därav svårbedömt och de ekonomiska skattningarna bör tolkas med 
försiktighet.

Kommunen har utrett två olika potentiella driftsformer vid kommunalt övertagande. Det 
första alternativet är att anläggningen bedrivs som ett friluftsmuseum för allmänhet och 
skola. Den årliga driftskostnaden1 skattas till mellan 1,0 miljoner kronor och 1,4 miljoner 
kronor beroende på antalet besökare. Entréavgiften är i kalkylen satt till 100 kronor.

Det andra alternativet är ett friluftsmuseum för allmänhet och skola kombinerat med 
cateringverksamhet. Cateringverksamheten bör drivas av en privat aktör. Den årliga 
driftskostnaden skattas till mellan 0,3 miljoner kronor och 1,5 miljoner kronor avhängt 
antalet besökare. Kalkylen förutsätter en entréavgift motsvarande 100 kronor och en 
omsättningsbaserad hyra om 8% från cateringverksamheten.

Oberoende av driftsform eller bedömt antal besök visar kalkylerna att verksamheten inte blir 
självfinansierande i kommunal drift.

Mot bakgrund av Skövdes militärhistoria och som Sveriges största garnisionsstad bidrar 
Ryttmästarbostället till ett kulturellt arv. I sin nuvarande form som donation, utifrån bifogad 
utredning, bedöms dock inte kommunen som den mest lämpade aktören att driva 
verksamheten vidare. Däremot ses en stiftelse där kommunen är en part, tillsammans med 
andra intresserade aktörer, som en gynnsam organisationsform för att bevara den anda som 
verksamheten har idag.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Donation Ryttmästarbostället
Bilaga 1, Donationsbrev 20230315
Bilaga 3, Museilag 2017_563.pdf
Bilaga 4, Tillägg donationsbrev 20230608.pdf
Bilaga 2, Utlåtande Studio Västsvensk Konservering 20230712.pdf
Utredning Ryttmästarbostället Skövde.pdf
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Skickas till
Ramona Nilsson tf sektorchef medborgare och samhällsutveckling
Pema Malmgren kulturchef
Tilda Fredriksson controller medborgare och samhällsutveckling  
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KF § 41/24
Revidering av policy för ekonomi- och 
verksamhetsstyrning
KS2024.0085

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-28 38/24
2 Kommunstyrelsen 2024-03-11 52/24
3 Kommunfullmäktige 2024-03-25 41/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderad Policy för ekonomi- och 
verksamhetsstyrning.

Yrkanden 
Theres Sahlström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag om att anta reviderad 
Policy för ekonomi- och verksamhetsstyrning.

Bakgrund
Policyn för ekonomi- och verksamhetsstyrning antogs av kommunfullmäktige §16/2022. Av 
beslutet framgår att policyn regelbundet ska ses över för att säkerställa dess aktualitet. Mot 
bakgrund av att Skövde kommun under 2023 infört ett nytt ekonomisystem och utvecklat sin 
målstyrning så har policyn nu aktualiserats. Syftet har varit att anpassa policyn till hur 
Skövde kommun bedriver sitt målstyrningsarbete idag. Detta finns också beskrivit i kapitel 2 
i Strategisk plan med budget 2024-2026. I samband med revideringen har också ett antal 
redaktionella ändringar genomförts i dokumentet.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Revidering av policy för ekonomi- och verksamhetsstyrning
Policy för ekonomi och verksamhetsstyrning

Skickas till
Författningssamlingen
Samtliga nämnder
Sektorchefer
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KF § 42/24
Ombudgetering av investeringsmedel 2023-2024
KS2024.0114

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-28 36/24
2 Kommunstyrelsen 2024-03-11 50/24
3 Kommunfullmäktige 2024-03-25 42/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att investeringsbudgeten utökas med 397 565 253 kronor 
genom överföring av investeringsmedel från 2023 till 2024.

Yrkanden 
Theres Sahlström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag om att 
investeringsbudgeten utökas med 397 565 253 kronor genom överföring av 
investeringsmedel från 2023 till 2024.

Bakgrund

Då kommunens investeringar pågår under flera år finns behov att överföra över- och 
underskott mellan åren tills dess att projekten avslutas. Nämnderna begär att ej förbrukade 
investeringsmedel under år 2023 överförs till investeringsbudgeten år 2024. 

Nämnderna har inkommit med underlag gällande ombudgeteringar av investeringsmedel till 
enheten planering och styrning som sammanställt materialet. Ombudgetering av nämndernas 
inventarier uppgår till 31 428 995 kronor. I beloppet ingår 9 040 000 kronor för 
ersättningslokaler, generella och lönsamma investeringar. Ombudgeteringar kopplat till 
projekt uppgår 172 332 508 kronor för lokaler och 130 381 124 kronor för infrastruktur. 
Reinvesteringar i lokaler ombudgeterar ett överskott om 29 513 587 kronor. För 
taxefinansierad verksamhet omförs ett överskott om 33 909 039 kronor.

I samband med ombudgeteringen av kommunstyrelsens inventariemedel omfördelas 1 990 
000 kronor till servicenämnden för att nyttjas till en verksamhetsanpassning som avser 
säkerhetshöjande åtgärder i stadshuset.

De större överskotten återfinns i följande projekt: Stationsgatan ombyggnad, 
Stallsikenrondellen, Ytterområden generell, Gamla Törebodavägen, Anpassning kök, 
Upplevelsebad Rutchkanor, Billingebacken, Friidrottsanläggning och samlad särskola Ryd.
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Handlingar
Tjänsteutlåtande: Ombudgetering av investeringsmedel 2023-2024
Ombudgetering investeringar 2023-2024 underlag för beslut

Skickas till
Samtliga nämnder
Ekonomichef
Redovisningschef
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KF § 43/24
Undantag från kravet att tillgängliggöra särskilt värdefulla 
dataset avgiftsfritt
KS2024.0130

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-28 37/24
2 Kommunstyrelsen 2024-03-11 51/24
3 Kommunfullmäktige 2024-03-25 43/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 4 kap. 6 § lagen (2022:818) om den offentliga 
sektorns tillgängliggörande av data, om undantag från kravet på avgiftsfritt 
tillgängliggörande om en tidsbegränsad period om högst två år från den dag då 
genomförandeförordningen träder i kraft för följande dataset:

Kategori Dataset enligt databasstruktur

Geospatiala data Adresser, byggnader, fastighetsområden, 
administrativområden, geografiska namn

Jordobservation och miljö Ortofoto, Hydrografi, Höjd, Stomnät

Kommunfullmäktige beslutar om undantag ska vara giltigt till den 9 februari 2025.

Yrkanden 
Theres Sahlström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Bakgrund
Enligt Europaparlamentets och rådets direktiv (EU) 2019/1024 av den 20 juni 2019 om 
öppna data och vidareutnyttjande av information från den offentliga sektorn samt 
Kommissionens genomförandeförordning (EU) 2023/138 av den 21 december 2022 om 
fastställande av en förteckning över särskilda värdefulla dataset och arrangemangen för 
offentliggörande och vidareutnyttjande av dessa ska vissa i förteckning angivna värdefulla 
dataset tillgängliggöras avgiftsfritt.
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Efter den 9 februari 2025 behöver alla kommuner och myndigheter tillgängliggöra sina 
värdefulla dataset avgiftsfritt och kan då inte längre ta betalt för nämnda geodata på samma 
sätt genom till exempel geodataavtal och annan försäljning.

Lantmäteriet och Sveriges kommuner och regioner (SKR) arbetar för att kommunerna ska få 
ersättning från staten som kompensation för detta. Men om man inte skulle komma överens 
om en ersättning till kommunerna så skulle Lantmäteriet behöva få ersättning från annat håll 
för att kunna upprätthålla den service och kvalitet av geodata som behövs för att kunna 
upprätthålla uppdraget att tillhandhålla geodata för bland annat samhällsbyggnad. Till 
exempel genom förhöjt kommunalbidrag.

Förutsatt att vissa av våra nuvarande geodataavtal kan omvandlas till avtal som istället 
handlar om arbetsuppdrag så skulle det innebära ett intäktsbortfall på ca 600 000 kr. Skulle 
det vara svårt att ombilda avtalen, så Lantmäteriet helt står utan avtal, så skulle det innebära 
ett intäktsbortfall på ca 1 200 000 kr.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Undantag från kravet att tillgängliggöra särskilt värdefulla dataset 
avgiftsfritt

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KF § 44/24
Svar på ansökan om fortsatt förtroendeuppdrag, flytt på 
grund av studier
KS2024.0162

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsen 2024-03-11 58/24
2 Kommunfullmäktige 2024-03-25 44/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att Alva Doyle (M) får kvarstå i förtroendeuppdraget som 
ersättare i socialnämnden under återstoden av innevarande mandatperiod.

Yrkanden
Anders Karlsson (M) yrkar med stöd av Martin Odenö (M) bifall till att Alva Doyle (M) får 
kvarstå i sitt förtroendeuppdrag.

Beslutsgång
Ordförande Monica Green (S) finner att det finns ett förslag till beslut och att 
kommunfullmäktige beslutar att Alva Doyle (M) får kvarstå i förtroendeuppdraget som 
ersättare i socialnämnden under återstoden av innevarande mandatperiod.

Bakgrund

Enligt 4 kap 7 § kommunallagen gäller att om en förtroendevald upphör att vara valbar 
upphör uppdraget genast. För en förtroendevald som valts av fullmäktige upphör uppdraget 
vid nästa fullmäktigesammanträde om inte fullmäktige, efter ansökan, beslutar att den 
förtroendevalde får ha kvar sitt uppdrag under återstoden av mandattiden.

Av kommentarer och förarbeten framgår att bestämmelsen innebär att en ledamot eller 
ersättare i fullmäktige förlorar sitt uppdrag genast när valbarheten upphör. För andra 
förtroendevalda kvarstår uppdraget fram till nästa fullmäktigesammanträde. Den som då vill 
kvarstå i uppdrag får ansöka om detta till fullmäktige. Ärendet ska beredas som andra 
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ärenden. Syftet med bestämmelsen är att möjliggöra för de som tillfälligt vistas på annan ort, 
exempelvis för att studera, att behålla uppdraget.

I skrivelse har Alva Doyle (M) meddelat att valbarheten upphör på grund av flytt för studier. 
En sådan begäran är möjlig att bifalla eller avslå. Vid tillämpning av dessa regler bör 
kommunallagens regler om likställighet enligt 2 kap 3 § kommunallagen.

Eftersom ansökan är motiverad enligt de syften och skäl som anges för regeln om att få ha 
kvar sitt uppdrag under resten av mandatperioden föreslås att begäran ska bifallas.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på ansökan om fortsatt förtroendeuppdrag, flytt på grund av studier

Skickas till
Kommunfullmäktige
Sökande förtroendevald



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunfullmäktige Datum:2024-03-25 kl. 18:00 30(35)

KF § 45/24
Svar på ansökan om fortsatt förtroendeuppdrag, flytt på 
grund av studier
KS2024.0163

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsen 2024-03-11 59/24
2 Kommunfullmäktige 2024-03-25 45/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att Simon Wallin (M) får kvarstå i förtroendeuppdraget som 
ersättare i valnämnden under återstoden av innevarande mandatperiod.

Yrkanden
Anders Karlsson (M) yrkar med stöd av Martin Odenö (M) att Simon Wallin (M) får kvarstå 
i sitt förtroendeuppdrag.

Beslutsgång
Ordförande Monica Green (S) finner att det finns ett förslag till beslut och att 
kommunfullmäktige beslutar att Simon Wallin (M) (M) får kvarstå i förtroendeuppdraget 
som ersättare i valnämnden under återstoden av innevarande mandatperiod.

Bakgrund
Enligt 4 kap 7 § kommunallagen gäller att om en förtroendevald upphör att vara valbar 
upphör uppdraget genast. För en förtroendevald som valts av fullmäktige upphör uppdraget 
vid nästa fullmäktigesammanträde om inte fullmäktige, efter ansökan, beslutar att den 
förtroendevalde får ha kvar sitt uppdrag under återstoden av mandattiden.

Av kommentarer och förarbeten framgår att bestämmelsen innebär att en ledamot eller 
ersättare i fullmäktige förlorar sitt uppdrag genast när valbarheten upphör. För andra 
förtroendevalda kvarstår uppdraget fram till nästa fullmäktigesammanträde. Den som då vill 
kvarstå i uppdrag får ansöka om detta till fullmäktige. Ärendet ska beredas som andra 
ärenden. Syftet med bestämmelsen är att möjliggöra för de som tillfälligt vistas på annan ort, 
exempelvis för att studera, att behålla uppdraget.

I skrivelse har Simon Wallin (M) meddelat att valbarheten upphör på grund av flytt för 
studier. En sådan begäran är möjlig att bifalla eller avslå. Vid tillämpning av dessa regler bör 
kommunallagens regler om likställighet enligt 2 kap 3 § kommunallagen.

Eftersom ansökan är motiverad enligt de syften och skäl som anges för regeln om att få ha 
kvar sitt uppdrag under resten av mandatperioden föreslås att begäran ska bifallas.
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Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på ansökan om fortsatt förtroendeuppdrag, flytt på grund av studier 

Skickas till
Kommunfullmäktige
Sökande förtroendevald
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KF § 46/24
Redovisning av motioner och medborgarförslag under 
beredning 2024, april
KS2024.0039

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-03-25 46/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar godkänna redovisningen av motioner och medborgarförslag 
under beredning.

Bakgrund

I arbetsordningen för Skövde kommunfullmäktige anges att kommunstyrelsen årligen ska 
redovisa motioner och medborgarförslag under beredning vid kommunfullmäktiges 
ordinarie april- och oktobersammanträden. Redovisningen sker i år på kommunfullmäktiges 
marssammanträde.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Redovisning av motioner under beredning 2024
Motioner under beredning 2024, april
Medborgarförslag under beredning 2024, april
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KF § 47/24
Anmälningsärenden kommunfullmäktige 25 mars 2024
KS2024.0005

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-03-25 47/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar anse redovisade handlingar som anmälda.

Kommunfullmäktige beslutar godkänna följande avsägelser:

- Gabryjel Blom (V) ersättare kommunstyrelsen
- Gabryjel Blom (V) ledamot socialnämnden
- Sara Wilsborn (SD) ersättare som lekmannarevisor Binnebergs Tingshus
- Sara Wilsborn (SD) ersättare som lekmannarevisor Balthazar Science Center AB
- Sara Wilsborn (SD) ersättare som lekmannarevisor Next Skövde Destinationsutveckling 
AB
- Sara Wilsborn (SD) ledamot Revisionen
- Anders Ahlman (SD) vice ordförande i styrelsen för Next Skövde Destinationsutveckling 
AB från och med bolagets nästa bolagsstämma.
- Hawar Bazyan (M) ersättare socialnämnden.

Bakgrund
Nedanstående handlingar har inkommit till kommunfullmäktige.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Anmälningsärenden kommunfullmäktige 25 mars 2024
Skrivelse till alla politiska partier i Kommunfullmäktige om bussförbindelser till Tidan
Skrivelse Vädjan om att motta donationen av Ryttmästarbostället
Skrivelse till samtliga politiker i Skövde kommun om välfärd, mänskliga rättigheter och att 
följa kommunallagen - GDPR-maskad
Missiv, Revisorernas revisionsplan 2024
Revisionsplan med riskanalys 2024, Skövde
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KF § 48/24
Valärenden

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-03-25 48/24

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar utse LenaMaria Emilsson (SD) till ledamot i vård- och 
omsorgsnämnden.

Kommunfullmäktige beslutar utse Ann-Britt Nilsson till vice ordförande i Next Skövde 
Destinationsutveckling från och med bolagets nästa bolagsstämma. 

Kommunfullmäktige beslutar utse Ida Gunnarsson (V) till ledamot i socialnämnden.

Kommunfullmäktige beslutar utse Rickard Ornblad (V) till ersättare i kommunstyrelsen.
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KF § 49/24
Avslutning

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-03-25 49/24

Ordförande Monica green (S) tackar alla för dagens sammanträde och informerar om att 
kommunfullmäktige sammanträder nästa gång kl. 18:00 29 april 2024.
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